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În această săptămână au reînceput 
focurile de artificii în fotbalul european: 
s-a dat startul în grupele din cea mai 
importantă competiție intercluburi, UEFA 
Champions League! Și ce meciuri au fost, 
cu ce rezultate și, mai ales, cu ce goluri 
minunate!

Desigur, vorbim de ediția 2023-2024, 
a cărei finală se va disputa la Londra, 
anul viitor, în ziua de 1 iunie, dar un (nou) 
început se poate spune că avem, mai 
ales că, amatori de jocuri de cuvinte 
cum suntem, acest început reprezintă 
totodată și finalul, strict sub acest format 
competițional, al fastuoasei întreceri care 
strânge împreună cei mai valoroși fotbaliști 
și antrenori din lume, cele mai puternice 
cluburi de pe mapamond, fără discuție, o 
înfruntare galactică din punct de vedere 
tactic, tehnic, fizic și nu numai atât! UEFA 
Champions League este, pur și simplu, o 
mare sărbătoare a fotbalului!

Din 2024 va fi, așadar, alt format, ceva 
mai complicat, un fel de alt campionat 

pentru fiecare dintre echipele calificate, 
de fapt chiar un mini-campionat în toată 
regula, cu mai multe meciuri și, pe cale de 
consecință, cu venituri mai mari, dar și cu 
o mult mai accentuată doză de oboseală 
pentru fotbaliști. De urmărit această 
transformare…

Altfel, totul este bine în cea mai bună 
dintre lumile posibile, vorba celebră a 
filozofului.

Și UEFA Champions League chiar 
reprezintă cea mai valoroasă versiune a 
fotbalului, da!

Cum spuneau latinii, “tempora 
mutantur, et nos mutamur cum illis!”, 
adică, în traducere liberă, “vremurile se 
schimbă, și noi odată cu ele!” Iar UEFA 
chiar are capacitatea de a modifica o 
paradigmă excepțională în datele ei 
esențiale, inclusiv financiare, într-una 
și mai competitivă, din toate punctele 
de vedere, în deplină concordanță cu 
timpurile pe care le trăim. Are forța 
economică, în primul rând, dar o are și pe 
cea de seducție, dacă permiteți expresia, 
pentru că fotbalul e bussines, dar este și 
un deosebit spectacol!

Mergând mai departe pe firul 
desfășurării acestei competiții nu se poate 
să nu observăm că totul se gândește 
în favoarea fanilor, că spectatorul, dar 
și telespectatorul, sau mai bine zis, 
consumatorul acestui produs de lux al 
fotbalului reprezintă punctul de pornire de 
la care pleacă show-ul, centrul de greutate 
în jurul căruia gravitează absolut totul, de 
la calitatea transmisiilor de televiziune și 
până la confortul oferit de marile arene 
europene. Nu mai vorbesc de spectacolul 
din teren, de jocul proprii-zis, de cele mai 
multe ori electrizant, fascinant, generator 
de emoții înalte și de trăiri intense…
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FEATURE

SUPERLIGA           
Echipa etapei a 9-a

Liga Profesionistă de Fotbal prezintă la finalul fiecărei runde cel mai bun unsprezece.
Iată cum arată echipa ideală a etapei a 9-a:

PORTAR

ANTRENORUL ETAPEI

FUNDAȘI

MIJLOCAȘI

ATACANȚI

Ştefan 
Târnovanu  

William Baeten

Daniel Popa Daniel Paraschiv Ioan Ovidiu Sabău

Durel Avounou Darius Olaru Lyes Houri 

Vasile 
Mogoş

Siyabonga 
Ngezana 

Alin 
Şeroni 

Rareş 
Ispas 

FCSB

FC U CRAIOVA 1948

UNIVERSITATEA CLUJ FC HERMANNSTADT UNIVERSITATEA CLUJ 

CFR 1907 CLUJ FCSB UNIVERSITATEA CRAIOVA

CFR 1907 CLUJ FCSB FC BOTOŞANI POLITEHNICA IAŞI

Roş-albaştrii au bifat al 
patrulea meci fără gol înca-
sat, iar asta i se datorează 
şi tânărului portar, care a 

închis excelent drumul spre 
gol al adversarilor

A decis duelul de pe „Arena Naţion-
ală" cu un gol de generic, printre 

cele mai frumoase din  acest sezon

A marcat pentru a treia oară în tricoul „şepcilor 
roşii", golul său fiind unul de trei puncte

A făcut un nou meci mare. A marcat, apoi a 
pasat decisiv pentru golul care a închis tabela

Cu destule probleme de lot, Ioan Ovidiu Sabău 
a pregătit perfect duelul de tradiţie cu UTA 

Arad. La final, studenţii clujeni s-au bucurat de 
o victorie importantă, venită după o serie de 

rezultate mai puţin reuşite

S-a integrat perfect în sistemul 
gândit de Andrea Mandorlini. Şi-a 
trecut pentru a doua oară numele 

pe tabelă în campionat

Un nou meci în care a depus un 
efort consistent. A marcat pentru a 

cincea oară în ediţia curentă

A fost cel mai bun jucător din duelul 
de pe stadionul „Ion Oblemenco”, 
meci în care a marcat şi a oferit un 

assist

Foarte bun în defensivă şi 
periculos de fiecare dată 

când a urcat în atac

Cu spirit de anticipație 
și plasament excelente, 
sud-africanul a răsplătit 

încrederea băncii tehnice a 
roș-albaștrilor

A înscris pentru întâia oară 
în acest sezon, reuşita sa 
fiind a zecea din carieră în 

SuperLiga României

Transferat la startul se-
zonului, şi-a trecut în cont 

prima pasă de gol în tricoul 
grupării ieşene
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INTERVIU

Interviu cu Jair Tavares Silva           
(Petrolul Ploiești)
  realizat de Ionuț Pană și Octavian Țopa

1 Ai un start de sezon 
excelent, ai marcat 
patru goluri, ai prins 

în mai multe rânduri 
echipa etapei. Există 
vreun secret pentru 
evoluțiile tale foarte 
bune?

Munca și iar munca! Știu, 
poate că pare banal, dar 
acesta pot să spun că este 
secretul meu. Am început 
bine sezonul, am marcat, 
am avut și pase decisive, 
dar cel mai important este 
faptul că echipa a câștigat 
meciuri importante, 

dincolo de realizările mele 
personale.

2 Ai, deja, experiența 
unui an în 
Romania, cunosti 

nivelul fotbalul românesc. 
Cum crezi că va fi acest 
sezon, îl vezi mai dificil 
decât cel de dinainte?

E clar că nu va exista vreun 
meci care că fie catalogat 
de dinainte drept unul 
ușor. Va fi un sezon 
echilibrat, cu jocuri dificile, 
iar noi avem ambiții mari 
pentru acest campionat.

3 Dacă tot ai vorbit 
despre ambiții, 
își poate propune 

Petrolul obiective majore, 
precum calificarea în 
play-off sau chiar Cupa 
României?

De ce nu? Cu toții ne 
dorim asta și vom lupta 
pentru ele. În fotbal nu se 
știe niciodată, astăzi poți 
fi în top, iar mâine jos, dar 
noi trebuie să facem tot 
ceea ce depinde de noi 
ca să ajungem să jucăm 
în play-off și să mergem 
cât mai departe în Cupa 

Jair Tavares Silva, cunoscut drept Jair, este un fotbalist brazilian născut pe 3 august 1994, 
la Barra de Santo Antonio. A început fotbalul în țara natală, la Ituano FC și l-a continuat 
în Finlanda, la AC Oulu, Ilves și HJK Helsinki. A venit la Petrolul Ploiești în 2022 și, în 
prezent, este unul dintre cei mai apreciați fotbaliști din SuperLiga României.



României. Sunt obiective 
importante pentru club, 
pentru jucători, pentru 
staff, și sper să le atingem.

4 Dar obiectivele 
tale pentru acest 
sezon care ar fi?

Să joc cât mai bine, 
să marchez cât mai 
mult, poate să fiu 
chiar golgheterul 
campionatului, de ce nu!? 
Dar, principalul obiectiv 
este să-mi ajut echipa să 
aibă o poziție cât mai bună 
și să câștige cât mai multe 
partide.

5 Cum ai 
caracteriza nivelul 
campionatului din 

Romania?

Îmi place campionatul de 
aici, seamănă cu fotbalul 
din Brazilia. Sunt echipe 
foarte bune, jucători 

valoroși, îmi place faptul 
că se joacă meciuri cu 
stadioanele pline și că fanii 
sunt pătimași. Nu regret 
niciun moment faptul că 
am ales să vin aici, a fost o 
decizie foarte bună pentru 
cariera mea.

6 În România cum 
te simți? Există 
ceva care nu 

îți place? Te-a surprins 
ceva?

Sunt multe lucruri care 
îmi amintesc de Brazilia. 
Ambele suntem popoare 
latine, cultura e similară, 
oamenii sunt prietenoși și, 
în plus, e foarte cald, ceea 
ce pentru mine e excelent! 
Nu pot să spun că am găsit 
ceva care să mă surprindă 
sau să nu-mi placă. A....
poate că Ploieștiului îi 
lipsește un restaurant cu 
mâncare braziliană!

7 În limba română 
când vei începe să 
comunici?

Înțeleg bine, dar, încă, 
nu pot să și vorbesc! 
Dar, la antrenamente de 
exemplu, atunci când 
Mister vorbește în română 
pot să spun că pricep totul.

8 Care ar fi 
campionatul în 
care ți-ai dori să 

joci?

Normal, mi-ar plăcea să 
joc într-un campionat 
mai puternic, pentru o 
echipă care să evolueze 
în Liga Campionilor! Nu 
știu ce o să-mi rezerve 
viitorul, important este, 
așa cum am mai spus, ce 
fac acum. Și trebuie să-mi 
ajut echipa, să ne atingem 
obiectivele, iar apoi voi 
vedea ce se va întâmpla.
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INTERVIU

Interviu cu Marian Brăilescu           
(președinte Oțţelul Galațţi)
  realizat de Dănuț Lungu și Octavian Țopa

1 Cum a fost posibil 
să coagulezi atâta 
energie în jurul 

echipei pentru ca Oțelul 
să promoveze doi ani 
succesiv?

Promovarea consecutivă 
a echipei Oțelul a fost 
o reușită notabilă, care 
a necesitat o abordare 
strategică, dar și foarte 
multă disciplină, atât 
la nivel sportiv, cât și 
administrativ. În primul 

rând, am format o 
echipă unită cu Dorinel 
Munteanu, Cristian 
Munteanu și ceilalți colegi 
din club. Împreună am 
reușit să creăm un mediu 
profesionist, chiar dacă 
am început din liga a 
treia, ne-am dorit ca tot 
ceea ce ne propunem să 
fie implementat la cele 
mai înalte standarde, 
așa cum o cerea istoria 
Oțelului, ca participantă 
constantă în primul eșalon 

și care, ulterior, a devenit 
campioană a României. 
Am creat un mediu de 
lucru care să favorizeze 
dezvoltarea profesională 
a tuturor celor din club, 
atât a jucătorilor, cât și 
a celor din jurul echipei, 
dar să și încurajeze 
competitivitatea. Am pus 
accent pe consolidarea 
relației cu comunitatea 
locală, făcându-i pe 
suporteri, autorități, 
sponsori sau alți parteneri 

Este cel mai tânăr președinte de club din SuperLiga României, la doar 34 de ani, dar 
are o altfel de viziune corectă privind dezvoltarea fotbalului. Marian Brăilescu, ales de 
suporteri în fruntea clubului, a reușit alături de antrenorul Dorinel Munteanu, cel mai 
selecționat român all-time, două promovări succesive.
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să simtă că fac parte din 
succesul nostru. Această 
energie, coagulată în jurul 
echipei, a fost un factor 
esențial în promovările 
noastre.

2 A doua întrebare 
e obligatorie. 
Cine este Marian 

Brăilescu?

În primul rând, sunt un 
simplu suporter al Oțelului. 
Sunt un om pasionat de 
sport în general, de fotbal, 
de Oțelul, în special. Mă 
consider un copil al Galați-
ului, crescut în preajma 
stadionului și a echipei, 
fascinat de generația 
anilor 90. Copilăria mea a 
fost marcată de bucuria 
meciurilor de fotbal la care 
am asistat pe stadionul 
Oțelul, acesta a fost 
momentul în care s-a 
născut dragostea pentru 
echipă și acest sentiment 
a rămas intact. Am realizat 
imediat că stadionul nu 
era doar un teren de joc, ci 

un loc în care comunitatea 
se aduna și împărtășea 
emoții, speranțe și trăiri 
intense. Acest fenomen 
legat de echipă m-a 
fascinat și m-a inspirat, 
ulterior dorind să contribui 
la dezvoltarea clubului și 
la continuarea moștenirii 
acestuia. Am încercat să 
fiu un suporter implicat 
în viața clubului și așa am 
avut ocazia să mă dezvolt 
profesional în industria 
sportului și să acumulez 
experiența care să-mi 
permită să ajut clubul într-
un mod eficient. Înainte 
de a deveni președinte, am 
fost implicat activ în viața 
clubului, contribuind la 
diverse proiecte și inițiative. 
Am lucrat în presa sportivă, 
atât la nivel local, cât 
și național, am ocupat 
postul de ofițer de presă 
al clubului timp de opt 
ani, iar după reînființarea 
clubului, din 2016, am fost 
brand manager, reușind 
să înțeleg mai bine faptul 
că Oțelul reprezintă 

un simbol al întregii 
comunități și am încercat 
să îi redau strălucirea pe 
care o merită acest club.

3 Te-ai gândit 
vreodată că 
vei ajunge 

președintele echipei tale 
favorite când erai și mai 
tânăr?

Oțelul a avut de-a lungul 
tradiției sale președinți 
remarcabili, precum Victor 
Vasilache sau Marius Stan, 
care și-au pus amprenta 
pe paginile de istorie roș-
alb-albastre. Sincer, nu 
m-am gândit vreodată că 
voi ocupa această funcție 
onorantă, dar întotdeauna 
mi-am dorit să ajung să 
fiu parte din club, să fiu 
o mică rotiță din marele 
angrenaj al Oțelului. Odată 
ce am reușit să fac parte 
din echipă, este clar că 
am încercat mereu să 
mă dezvolt și, totodată, să 
ajut Oţelul să progreseze. 
Clubul este o parte 



importantă a identității 
mele, iar contribuția mea 
la dezvoltarea lui este o 
împlinire personală și 
profesională.

4 Credeai că Oțelul 
mai poate reveni 
în prima ligă?

Nu doar că am crezut, 
dar acesta a fost şi unul 
dintre obiectivele pe care 
le-am avut împreună cu 
ceilalţi suporteri care au 
pus umărul la renaşterea 
clubului. Chiar dacă 
am avut o perioadă de 
stagnare, venirea lui 
Dorinel Munteanu ne-a 
oferit imboldul necesar 
de a spera cu și mai multă 
încredere în îndeplinirea 
acestui ţel. Nu a fost uşor, 
dar, până la urmă, toată 
munca susţinută în echipă, 
toate nopţile nedormite, 
toate weekend-urile 
departe de casă şi familie, 
toate drumurile alături 
de colegi, cei din staff 
sau alături de suporteri, 
s-au transformat în ceea 
ce este Oţelul astăzi, un 
club important de pe 
prima scenă a fotbalului 
românesc. Da, aveam 
încredere că Oțelul poate 
să revină în prima ligă, 
am fost conștienți de 
provocările pe care le 
implica această ipoteză, 
dar am crezut întotdeauna 
în potenţialul, resursele 
noastre și în devotamentul 
echipei, al staff-ului şi al 
suporterilor.

5 Poți numi un 
moment delicat în 
această perioadă, 

situație în care proiectul 
părea că nu are sorți de 
izbândă?

Când reprezinţi un club, 
mai ales unul de talia 
Oţelului, provocări sunt 
la tot pasul, momente 
delicate pot apărea în 
fiecare zi, mai ales pentru 
un preşedinte tânăr şi lipsit 
de experienţă. Din fericire, 
mă pot baza oricând pe 
expertiza colegilor mei, 
deciziile se iau în echipă, 
mereu în favoarea clubului, 
a dezvoltării lui. Unul 
dintre cele mai delicate 
momente a fost când 
am întâmpinat dificultăți 
financiare semnificative 
la startul mandatului, 
perioadă în care a 
trebuit să reorganizăm 
clubul, să rezolvăm 
problemele existente, 
dar şi să asigurăm un 
buget pentru o nouă 
încercare de promovare. 
A fost un moment de 
testare a angajamentului 
nostru față de club. Cu 
toate acestea, am reușit 
să găsim soluții pentru a 
depăși aceste obstacole și 
să menținem cursul către 
promovare.

6 Cum ai 
caracteriza 
colaborarea cu 

Dorinel Munteanu, cel 
mai selecționat fotbalist 
român?

Colaborarea cu Dorinel 
Munteanu este o 
experiență extrem de 
valoroasă. El aduce o 
vastă experiență în fotbal, 
cunoștințe tehnice de 
înaltă calitate în echipă, 
dar şi o disciplină pe 
care am reuşit să o 
implementăm nu doar la 
nivel sportiv, dar şi la nivel 
administrativ. Colaborarea 

noastră se bazează pe 
încredere reciprocă și pe 
dorința constantă de a 
face performanță. Suntem 
dedicați dezvoltării 
clubului și punem pe 
primul plan obținerea 
de rezultate remarcabile 
printr-un mod de lucru 
profesionist, organizat.

7 Cum vezi viitorul 
Oțelului, având în 
vedere moștenirea 

importantă a clubului?

Cel mai important este 
ca acest vis numit Oţelul 
să existe şi să îl putem 
transmite generaţiilor 
viitoare. Acest gând a 
fost transpus şi în 2016, 
când clubul a renăscut 
din propria cenuşă cu 
ajutorul suporterilor. 
Continuăm să construim 
pe baza moștenirii noastre 
bogate și să investim 
în dezvoltarea clubului. 
Avem un suport puternic 
din partea suporterilor 
noștri pasionați, din partea 
autorităților locale, a 
partenerilor, ceea ce ne 
motivează să atingem noi 
performanțe în fotbalul 
românesc. Sperăm ca, 
în viitorul apropiat, să 
vedem un nou Stadion 
Oțelul, tot ceea ce însemnă 
comunitatea oțelară 
merită să aibă o nouă 
casă, demnă de suportul și 
devotamentul lor. Suntem 
hotărâți să aducem 
clubul Oțelul înapoi în 
lumina reflectoarelor și 
să continuăm să îi facem 
mândri pe toți cei care 
susțin acest club.
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În iarna lui 1998, dacă nu mă înşel, am 
scris pentru ProSport Magazin o serie de 
editoriale şi reportaje, între care şi cel pe 
care vreau să-l amintesc aici.

E vorba de întâlnirea cu Dudu 
Georgescu, atacantul cu cea mai bună 
lovitură de cap din istoria fotbalului 
nostru şi, foarte probabil, şi mondial.

Dudu Georgescu… În puţinele dăţi 
în care am ajuns, în copilărie, să admir 
vreun inamic la Craiovei, pentru că îmi 
provoca teamă, pentru că era prea bun, 
adică prea rău, de fapt, pentru noi, ei 
bine, în acele dăţi, sufleteşte eram praf. 
În primul rând pentru că, bun oltean ce 
sunt şi eram, şi eu intram la categoria 
„şarpe de dudău, d’ăla care muşcă rău, 
măi Leano!” când era vorba de ceilalţi, 
care se puneau cu ai mei.

În cazul acesta, cum să-ţi placă, şi 
încă mult, ceea ce, funciar, urai? În al 
doilea rând, dacă îmi plăceau, cum să-i 
spun tatei, care n-avea nuanţe niciodată 
când era vorba de tabăra adversă? Toţi, 
în afara Craiovei, meritau indiferenţa 

şi dispreţul nostru. Aproape toţi, că 
unii îi mai plăceau, aşa, individual, însă 
niciodată şi în nicio situaţie cineva de la 
Dinamo. Şmecheria prin care Dinamo 
luase, în 1973, campionatul, îl pusese 
pe tata într-o situaţie de ostilitate fără 
drept de apel, care nu l-a părăsit în 
nicio circumstanţă, niciodată, până 
la sfârşitul vieţii. Golul care i-a lipsit 
în acea vară Craiovei a fost zidul de 
netrecut vreodată dintre ce a însemnat 
Dinamo în România acelor ani şi religia 
familiei noastre, care însemna Craiova, 
o victimă sfâşiată între o dragoste totală 
şi o duşmănie externă de care trebuia 
apărată cu dinţii.

Şi totuşi, Dudu Georgescu! Acum, abia 
acum îmi aduc aminte că de câteva ori 
am fost pe Dinamo toţi trei, ca-n celebrul 
film franţuzesc „Mama, tata, bona şi eu”, 
unde bona care trebuia să aibă grijă de 
noi era Ştiinţa! Mama, jucând indiferenţa, 
dar crispată până la disperare în funcţie 
de reacţia noastră interioară, pe care o 
simţea aproape în aceeaşi clipă, tata, 
infernal de atent la joc, greu de atras în 
orice dialog, eu…

Ei bine, eu am descoperit că nu-l 
urăsc pe centrul lor atacant, blond, lăţos, 
cu mers ca pe papainoage, fragil în 
alergare, dar cu o plutire peste apărarea 
noastră dincolo de imaginaţie.

Dudu Georgescu. Mama tresărea 
atunci când Custov prindea câte un şut 
violent, parcă o aud, compătimitoare: 
„George, dar i-a dat mâinile peste caaap 
portarului nostruuu…” Era vorba de 
Purcaru, pe care mama îl căina atunci. 
Şi mai ţin minte că-i plăceau Boc şi 
Berneanu, fundaşul stânga dinaintea 
lui Ungureanu… Mie îmi plăceau Crişan, 
primul fără discuţie, în orice top, apoi 
Balaci, Negrilă, care îmi dădea siguranţă, 
Donose, Ţicleanu, Cârţu, deşi Sorin era 

CRONICĂ

Dudu, Gheata de Aur
  realizată de Marius Mitran
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uneori de o indolenţă insuportabilă. 
Şi Dudu, de la ei! Se putea aşa ceva?! 
Dudu, despre care abia acum îmi fixez 
în minte că marcase primul gol pe care 
l-am văzut în viaţa mea pe un stadion, în 
acel 1 iunie 1975, într-o Zi a Copilului când 
tata se hotărâse: eram destul de mare, 
aveam aproape 8 ani!, ca să pot vedea un 
România – Scoţia direct în Pantelimon, 
pe „23 August”…

Dudu! Era o prelungire nepământeană, 
albă (nu ştiu de ce, Craiova juca mereu 
în albastru cu Dinamo, care intra în 
alb, aproape fără excepţie. Mie însă îmi 
plăcea albul, aş fi vrut să fie mereu la 
noi…), care plutea, ţâşnea, plonja şi care, 
dacă apuca să lovească balonul cu capul, 
apoi erai mort! Dudu nu rata, nu ierta, el 
marca. Vedeai apoi saltul acela stângaci, 
cu mâna dreaptă ridicată perfect 
vertical şi felul în care îl îmbrăţişau ai lui, 
precipitaţi…

Odată, după ani în care ne tot marcase, 
în Ştefan cel Mare, Dudu, trecut de 30 
de ani, s-a luptat aproape de unul singur 

cu noi… Craiova era Maxima – Maxima 
atunci şi i-am dominat rău în după-
amiaza aceea… A fost, până la urmă, 2-2, 
cu două goluri Dudu şi două Donose (cei 
doi „D”, ştiu, e inevitabil să nu te gândeşti 
la asta!), un meci crâncen de la care am 
plecat fericiţi, eu cu tata. Cine era însă 
Dudu cu adevărat aveam să aflu peste 17 
ani, într-o duminică.

Undeva în centrul select al oraşului, 
o vilă discretă şi extrem de caldă, ca 
de altfel şi gazdele, domnul şi doamna 
Georgescu. Fosta Gheată (dublă!) de 
Aur a Europei era acum un ochelarist 
elegant, dar doamna, pe cuvânt de 
onoare, impresiona. Blondă, deschisă, 
cuceritoare, i-a povestit reporterului care 
eram viaţa şi cariera soţului, ca să zic aşa, 
minut cu minut. 

„Cu Gheata? Păi, după fiecare 
antrenament la Dinamo rămâneam 
cu Mircea pe teren să...” „Taci, dragă, că 
n-a fost aşa!” intervenea calin doamna 
Georgescu. „Eu cu Nelly Lucescu 
veneam, domnu’ Mitran, la fiecare meci 
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şi la fiecare antrenament. În timp ce alţii, 
care se prezintă azi mari dinamovişti, 
fugeau la şpriţ, Dudu şi Mircea rămâneau 
încă o oră, pe ploaie, pe noroi, pe arşiţă, 
cum era, după caz, şi exersau în plus...”

Iar fosta Gheată de Aur confirma, 
întotdeauna, mândru de ce a făcut, 
de ce bine îşi aminteşte consoarta de 
tot şi toate şi de sufletul ei de aur care, 
iată-l, încă se manifestă. Aşa am aflat 
ce om de aur a fost, este şi va fi, pentru 
eternitate, Mircea Lucescu („are, dragă, 
măcar şireturile de la fiecare Gheată!”) 
şi, aproape previzibil, şi Nelly, dar ce 
dimpotrivă a fost, la toate şi mai ales la 
Dudu, celălalt mare, colosal dinamovist, 
Cornel Dinu.

Un lucru nu mi-a confirmat doamna. 
Povestea care zice că la un meci în 
Franţa, cu naţionala, după ce a reuşit să 
marcheze, Dudu s-ar fi dus spre Valentin 
Stănescu, în aplauzele stadionului şi 
i-ar fi spus: „Nea Tinele, cum se zice, 
dom’ne, în franceză mersi, că vreau să le 
mulţumesc oamenilor!” N-a confirmat, 

dar parcă nici eu n-am întrebat...

Apoi, seara lungindu-se, lângă un 
şemineu splendid, am aflat de unde 
ruptura atât de mare şi de nereparat cu 
Cornel Dinu.

Cu 47 de goluri marcate la cea de-a 
doua Gheată de Aur, în sezonul ’76-’77, 
nu pot decât să spun că putea fi pus, cu 
lejeritate, lângă Ronaldo ca simţ al porţii 
şi ca lovitură de cap, pe care cred că a 
avut-o cea mai bună din întreaga istorie 
a fotbalului, peste cea a lui Santillana 
ori a lui Gerd Müller. Tata zicea că nu 
şi peste Dumitrache, favoritul lui de 
dinainte de vara lui 1973, când…

Dumitrache şi Dudu. Tot doi „D”. 
Tata nu uitase vreodată când, prin ’68-
’69, Deselnicu îi rupsese pe „Central” 
tricoul Mopsului, care îl ameţise în 
driblinguri, iar Dinamo bătuse Ştiinţa 
lui cu 7-1, parcă… Eu nu îl uit pe Dudu, 
un coşmar plutind blând, ca o fatalitate 
implacabilă…
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